
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
Caràcter: extraordinari 
Data: 22 de febrer de 2001 
Horari: 19 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Montserrat Santandreu Ginard, batle 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Jerónimo Ginard Ginard, regidor 
Jaume Guiscafrè Danús regidor 
Antònia Tous Ginard, regidora 
Jaime Sureda Bonnín, regidor 
María Antonia Sansó Navarro, regidora 
José Silva Jiménez, regidor 
Pere Llinás Morey, regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora 
Apol·lònia Genovard Servera, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
Ordre del dia 
1. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació 1/2001 de les Normes subsidiàries. 
2. Adhesió, si s’escau, a la Lletra de Convit 2001. 
3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta contra l’entrada en vigor de la nova Llei 
d’estrangeria. 
4. Aprovació, si s’escau, de la bonificació de l’Ordenança reguladora de la taxa per 
recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans. 
5. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal de la brigada, dels serveis 
educatius i de la Policia Local, corresponents als mesos d’octubre, novembre i desembre de 
2000 i de gener de 2001. 
 
Desenvolupament de la sessió 
1. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació 1/2001 de les Normes subsidiàries 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, exposa la proposta del seu partit que, literalment, diu: 
“El dia 24 de febrer de l’any passat es va publicar al Butlletí Oficial de les Illes Balears 
l’acord plenari de suspensió de llicències per a habitatges unifamiliars de nova planta en sòl 
rústic que l’Ajuntament d’Artà havia aprovat dia 31 de gener. Ara és a punt d’acabar aquest 
període transitori i, per tant, és el moment d’aprovar la nova normativa aplicable en aquesta 
classe de sòl.  Aquesta nova normativa es recull en la modificació puntual que s’ha 
d’aprovar inicialment i que afecta els articles 110, 111, 112, 113, 114, 117, 118, 121, 124, 
131, 134, 136, 137, 138, 139 i 140 del títol IV de les normes urbanístiques, que estableix les 
disposicions aplicables al sòl rústic. 
Aquesta modificació puntual té dues finalitats: augmentar el grau de protecció del sòl rústic 
del terme municipal i establir una nova delimitació de les diferents àrees de classificació 
d’aquesta categoria de sòl, que, d’acord amb la terminologia que estableixen les Directrius 
d’ordenació del territori, són aquestes: 
1. Sòl rústic protegit: àrea natural d’especial interès d’alt nivell de protecció, àrea natural 
d’especial interès amb pla especial aprovat, àrea rural d’interès paistgístic d’alt nivell de 
protecció, àrea rural d’interès paisatgístic, àrees d’alzinar, paratge preservat de l’edificació, 
paisatge protegit, àrea de protecció territorial costanera i àrea de protecció territorial de 
carreteres. 



2. Sòl rústic comú: sòl de règim general, àrea de transició i nucli rural. 
Acord: 
1. Aprovar inicialment la modificació puntual 1/2001 de les Normes subsidiàries del terme 
municipal d’Artà. 
2. Suspendre l’atorgament de llicències al sòl rústic, per un termini màxim d’un any, en allò 
que s’oposi a la normativa aprovada inicialment. 
3. Exposar a informació pública la modificació aprovada inicialment, per un termini d’un 
mes, comptador a partir de l’endemà de la publicació d’aquest acord al BOIB”. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, sol·licita la intervenció del portaveu del PSOE. 
El batle exposa que s’ha de seguir el mateix ordre d’intervencions que en la resta de 
plenaris. 
El Sr. Sureda manifesta que el seu grup no aprovarà aquesta modificació puntual, perquè 
considera que és un apedaçat per tapar forats, ja que finalitza el termini de suspensió de 
llicències. Unes normes aprovades l’any 1998 i l’Equip de Govern utilitza la modificació 
per tapar forats. 
No està d’acord en zonificació ni els paràmetres d’edificació. 
El portaveu del PP presenta la següent esmena a l’apartat f, del punt 2 de l’art. 138: 
“Superfície mínima per la construcció d’un habitatge rural 14.206 m2, en parcel·les 
segregades abans del 12 de novembre de 1992, data de l’entrada en vigor de les Normes 
subsidiàries o formades per agrupació de diverses parcel·les, totes en la mateixa condició 
d’antiguitat. I de 30.000 m2 en parcel·les segregades en posterioritat al 12 de novembre de 
1992, data de l’entrada en vigor de les Normes subsidiàries o formades per l’agrupació de 
diverses parcel·les, alguna d’elles en aquesta condició d’antiguitat”. 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, diu que està content que el PP es queixi de la proposta 
d’UIA. El seu grup està d’acord amb un 99 % del document d’UIA. No obstant, presenta 
l’esmena següent que, copiada literalment, diu: 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
La planificació del territori és l’eina de treball que ens permet articular les diferents zones 
del municipi i al mateix temps descriure el creixement que volem i a on volem i la manera 
que volem créixer. Dictaminar el tipus o el model de municipi que volem és prou clar. Fa 
temps que venim donant suport a polítiques sensibles al medi ambient, aplicant mesures 
correctores, a les zones més amplies i més protegides. 
Totes les grans àrees de les muntanyes i el territori amb més valors mediambientals queden 
molt ben delimitades i coincideixen en un cent per cent amb altres estudis que en aquests 
moments estan duent altres organismes. 
Preservam un alt percentatge de tot el territori, un 65 % ; asseguram una gran àrea del 
nostre municipi que ens permetrà gaudir, i al mateix temps, adaptar al futur. 
Seguirem sent un municipi ben dotat d’uns espais preservats amb sintonia amb les 
generacions venidores i amb Europa per poder accedir als fons europeus. 
Cal tenir en compte la figura del propietari que en aquests moments ha aguantat la pressió 
dels compradors, sovint amb ofertes de difícil rebuig, i que no ha venut ni ha construït, per 
tant no és de rebut castigar-los per mantenir el sòl rústic tal i com està. 
Ningú, almenys és la nostra opinió, obliga a construir; construeix el que pot i vol. 
L’augment de la parcel·la mínima el que faria seria distorsionar una realitat: no totes les 
parcel·les duran a terme la construcció, no tothom està disposat fer-se un habitatge dins el 
sòl rústic. 
El marge de creixement dins el sòl rústic és limitat, estaríem parlant de possibles 50- 60- 70, 
i aquests possibles habitatges no distorsionarien la zona en qüestió de manera greu. És ver 
que estam dins uns paràmetres d’edificabilitat extensa, però no arribant a la massificació 
completa. 
Aquestes Normes subsidiàries d’Artà són un model que hem sabut conjugar molt bé: la 
protecció de les grans àrees amb les mesures adequades dins el sòl rústic i urbà. 



Artà, urbanísticament, és un municipi equilibrat, precisament pel grau de planificació i de 
preservació dels diferents components.  
Per tant, el Grup Socialista PROPOSA: 
Que a l’apartat f del punt 2 de l’article 138 de la secció 2a del títol IV de la modificació 
1/2001 de les Normes urbanístiques del terme municipal d’Artà, prevegi, com a superfície 
mínima per construir un habitatge rural 14.206 m2 en parcel·les segregades abans del 12 de 
novembre de 1992, data de l’entrada en vigor de les Normes subsidiàries, o forma des per 
l’agrupació de diverses parcel·les, totes en la mateixa condició d’antiguitat. 
I de 30.000 m2 en parcel·les segregades en posterioritat al 12 de novembre de 1992, data 
d’entrada en vigor de les Normes subsidiàries, o formades per l’agrupació de diverses 
parcel·les, alguna d’elles amb aquesta condició d’antiguitat. 
Dins aquestes parcel·les s’ha de poder inscriure un cercle de 100 m de diàmetre”. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, demana disculpes per no poder assistir a la Comissió 
Informativa i exposa que les Normes subsiiàries els han dut moltes hores de feina i s’han 
tractat de consensuar al màxim. 
Pensa que s’ha de mantenir la superfície de 14.206 m2 per poder edificar en sòl rústic, 
respectant les dates de segregació. El contrari va en contra dels interessos de molts 
artanencs. Si prospera la proposta d’UIA afavorirà els de major poder adquisitiu. 
Aquesta portaveu exposa que dóna suport a l’esmena que presenta el PP, per fidelitat als 
seus votants. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que l’Equip de Govern no existeix, fins i tot no 
queda clar dins el mateix partit, que les diferències internes d’UIA i els socis de govern han 
impedit que durant un any de fer aquesta feina. 
Aquest portaveu considera que aquesta modificació és una manera de guanyar temps per 
aprovar la revisió. En aquest moment no entrarà a mostrar les seves discrepàncies perquè 
presentarà al·legacions en el període d’informació pública. 
A més, s’estranya que el PSOE, PP i UM presentin aquesta esmena i que no hagin presentat 
cap al·legació o suggeriment en el termini d’exposició pública de l’avanç de planejament. 
I que si el PSOE pretén millorar en aquest tema, ho té molt malament, perquè se li avança el 
PP. 
També, informa que votarà la proposta d’UIA, que no és la seva proposta. 
I, finalment, exposa que la dimissió del regidor del PP no serà la darrera. 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, contesta al portaveu del PP i li diu que la modificació és 
un instrument de planejament urbanístic vàlid; i si no s’ajusta a les DOT és perquè, segons 
una Llei aprovada recentment, no cal que s’ajusti a les DOT. 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, contesta al portaveu del PSOE que, en l’exposició de 
motius que ha fet, hi percep la teoria de “el mal ja està fet”. Així mateix, li demana a veure 
què passaria si es rompia una cama en baixar les escales: el mal ja estaria fet, però 
segurament acudiria al metge perquè no empitjoràs. ¿O no? 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, agraeix a la portaveu d’UM el que ha dit sobre la feina 
que s’ha fet en relació a les Normes subsidiàries; i en allò que ha dit que donarà suport a 
l’esmena del PP, per fidelitat als seus votants, ho entén, però UIA presenta la seva proposta 
per fidelitat als seus votants. Finalment, informa a aquesta portaveu que si prospera la 
proposta del seu partit, no decaurà la construcció, perquè en la revisió de les Normes 
subsidàries estan previstes 14 unitats d’execució i sòl urbanitzable. 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, informa al portaveu d’EU/EV que en el programa 
preelectoral del seu partit ja s’avançava la política urbanística i sempre han mantingut les 
mateixes idees. 
Finalment, exposa al portaveu d’EU/EV que li ha sabut molt greu el que ha dit de la 
dimissió d’un altre regidor, perquè ara ho ha de comunicar abans, però que si ell dimiteix 
serà estrictament per motius professionals. 



El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, informa que no té cap dubte de les capacitats personals i 
professionals del portaveu d’UIA, i no creu que dimiteixi només per motius professionals. 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, contesta al portaveu d’EU/EV que presentaran els 
suggeriments quan el seu grup ho decideixi i no quan vulgui EU/EV. 
Després d’una breu deliberació, es vota l’esmena presentada pel PP que, amb 3 vots a favor 
(PP i UM) i 9 vots en contra (UIA, PSOE i EU/EV), no s’aprova per manca de quòrum en la 
votació. 
A continuació, es vota la proposta d’UIA, excepte del que es refereix a l’apartat f del punt 2 
de l’article 138, i, amb 9 vots a favor (UIA, PSOE i EU/EV) i 3 abstencions (PP i UM), la 
qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal que es requereix per a aquest tipus 
d’acord, de conformitat amb l’article 47.3. i de la LBRL, s’acorda: 
1. Aprovar inicialment la modificació puntual 1/2001 de les Normes subsidiàries del terme 
municipal d’Artà, a excepció del que es refereix a l’apartat f del punt 2 de l’article 138. 
2. Suspendre l’atorgament de llicències al sòl rústic, durant el termini d’un any, en allò que 
s’oposi a la normativa aprovada inicialment. 
3. Exposar a informació pública la modificació aprovada inicialment, durant el termini d’un 
mes, comptador a partir de l’endemà de la publicació d’aquest acord en el BOIB. 
Seguidament, es vota l’apartat f del punt 2 de l’article 138 proposat per UIA, que, amb 6 
vots a favor (UIA i EU/EV), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
Finalment, es vota l’esmena presentada pel PSOE, que, amb 6 vots a favor (PSOE, PP i 
UM) i 6 vots en contra (UIA i EU/EV), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
2. Adhesió, si s’escau, a la Lletra de Convit 2001 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, llegeix la següent proposta que, copiada literalment, diu: 
“Enguany se celebra l’Any mossèn Alcover per commemorar el centenari de la publicació 
de la Lletra de Convit. En aqueix document, el filòleg Antoni M. Alcover, entre altres 
propostes, feia una crida a tots els catalanoparlants perquè col·laborassin en la replega de 
material per confeccionar el que havia de ser una de les obres lexicogràfiques més 
importants de les llengües romàniques: el Diccionari català-valencià-balear. 
En el marc d’aquest centenari, la Universitat de les Illes Balears s’ha constituït entitat 
promotora de la Lletra de Convit 2001. Aquesta Lletra és una crida pública pel 
reconeixement i l’ús de la llengua catalana. 
Inicialment ja s’hi han adherit l’Institut d’Estudis Catalans, l’Institut Joan Lluís Vives, el 
Bisbat de Mallorca, la Fundació Mossèn Alcover, la Societat Arqueològica Lul·liana i 
l’Obra Cultural Balear. Així mateix, ja hi han anunciat l’adhesió més de la meitat dels 
ajuntaments de les Illes Balears, el Govern de les Illes Balears i els consells insulars. 
Acord 
El ple de l’Ajuntament d’Artà, en sessió plenària extraordinària de 22 de febrer de 2001, ha 
adoptat per majoria l’acord següent: 
1. Adherir-se a la Lletra de Convit 2001. Pel reconeixement i l’ús de la llengua catalana, 
promoguda per la Universitat de les Illes Balears. 
2. Trametre aquest acord al Secretariat General, Edifici sa Riera, c. de Miquel dels Sants 
Oliver, 2, 07071 Palma”. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que el seu grup no està d’acord, no comparteix la 
Lletra de Convit, que no té res de convit.; i manifesta que l’expressió de “països catalans” té 
una connotació política. No obstant, dóna suport a la tasca d’Antoni M. Alcover. 
El mateix portaveu exposa que la normalització lingüística ha d’anar encaminada sense 
obviar el dialecte mallorquí. 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, exposa que no hi ha cap país del món en què l’ús 
institucional d’una llengua s’hagi fet a partir dels dialectes. 
Finalment, el portaveu d’UIA cita l’art. 3 de la Constitució. 
La resta de portaveus manifesten la seva conformitat. 



Després d’una breu deliberació, es vota la proposta, i, amb 10 vots a favor (UIA, PSOE, 
UM i EU/EV) i 2 vots en contra (PP), s’acorda: 
1. Adherir-se a la Lletra de Convit 2001. Pel reconeixement i l’ús de la llengua catalana, 
promoguda per la Universitat de les Illes Balears. 
2. Trametre aquest acord al Secretariat General, edifici sa Riera, c. de Miquel dels Sants 
Oliver, 2, 07071 Palma. 
3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta contra l’entrada en vigor de la nova Llei 
d’estrangeria 
El batle llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
“PROPOSTA DE MOCIÓ CONJUNTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
CONTRA L’ENTRADA EN VIGOR DE LA NOVA LLEI D’ESTRANGERIA 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
· L’entrada en vigor de la nova Llei d’estrangeria (LO 8/2000) fa que les persones 
immigrants que no tenen els seus papers en regla es vegin privades de drets fonamentals 
com el de reunió, el de manifestació i el d’associació. A més, tampoc no tenen dret a fer 
vaga, la qual cosa els priva, com a treballadors, de defensar-se de tots els empresaris que 
empren la seva mà d’obra de manera fraudulenta, amb salaris i condicions laborals indignes, 
i de pressionar-los. 
La negació del dret de sindicació i de vaga viola el Pacte internacional dels drets 
econòmics, socials i culturals de l’ONU i els convenis 87 i 98 de l’Organització 
Internacional del Treball, subscrits per Espanya. 
La negació del dret de reunió i de manifestació viola els articles 20.1 i 23.4 de la Declaració 
universal dels drets humans i el Pacte internacional dels drets cívics i polítics, incorporats 
en l’article 96 de la Constitució espanyola. A més, l’entrada en vigor d’aquesta Llei fa que 
desapareguin els dispositius mínims de garanties jurídiques per a aquestes persones (tutela 
judicial efectiva, recursos contra els actes administratius i assistència jurídica gratuïta). 
L’imperi (o el negoci en plena expansió) de les màfies està garantit. Una llei d’aquestes 
característiques no aconseguirà frenar els fluxs migratoris, provocats per les relacions 
injustes entre nord i sud i per l’estrangulació dels països pobres, mitjançant el deute extern, 
la qual cosa aconseguirà augmentar el sofriment i les morts de les persones que aspiren a 
una vida millor gràcies a la seva feina. 
El secretari de l’Estat per a l’Estrangeria i la Immigració, Enrique Fernández-Miranda, va 
dir, en unes declaracions recents, que “no es regularitzarà cap persona que estigui 
il·legalment a Espanya en aquests moments”, malgrat la gran necessitat de mà d’obra, que 
demanden les pròpies organitzacions patronals, en diferents sectors de la producció. 
L’índex baix de natalitat i l’envelliment de la població, els quals es proclamen per justificar 
les retallades en el nostre sistema de protecció públic, avalen, així mateix, la necessitat 
d’immigrants de països tercers, els quals estan aportant, a la UE, el 70 % del creixement 
d’una població, quantitativament, en retrocés. 
Les polítiques contradictòries del Govern i de la majoria parlamentària que li dóna suport 
(PP, CiU i CC), juntament amb la realitat i les necessitats del país, en termes econòmics i 
socials, creen les condicions per a què les persones immigrants en situació administrativa 
irregular siguin tractades, en règim d’explotació, per empresaris sense escrúpols com a mà 
d’obra barata i altament lucrativa, per obtenir el rèdit addicional, però no menys important, 
de reduir il·legítimament les costes laborals i el deteriorament, al mateix temps, de les 
condicions de vida i de feina de les persones treballadores en determinades zones i 
determinats sectors. 
· Cal fer menció expressa de la negació que suposen aquestes polítiques de l’Estat de dret. 
La necessitat de mà d’obra s’ha convertit en l’únic argument vàlid per acceptar les 
migracions, la qual cosa provoca que s’ignorin els avanços aconseguits en el reconeixement 
dels drets bàsics de les persones, mentre se sacralitza el dret a la circulació lliure de capitals 
i mercaderies. 



· La petició formulada pel delegat del Govern per a la Immigració als càrrecs públics 
municipals, garants en el seu àmbit d’acomplir la legalitat, és d’una gravetat especial, 
perquè no empadronar els immigrants “sense papers” és un acte que va més enllà de la pura 
irresponsabilitat, ja que aquesta mesura impedeix l’accés d’aquestes persones a serveis tan 
elementals com l’assistència sanitària o l’escolarització dels menors, la qual cosa també 
vulnera la normativa legal vigent. 
Particularment, la Resolució de 4 de juliol de 1997, de la presidenta de l’Institut Nacional 
d’Estadística i del director general de Cooperació Territorial, en què s’estableixen les 
instruccions tècniques als ajuntaments sobre l’actualització del Padró municipal, de 
conformitat amb la Llei 4/1996 i el Reial decret 2612/1996, de 20 de desembre. L’apartat 5 
d’aquesta Resolució exposa el següent: “L’ajuntament no ha d’intervenir en la concessió 
dels permisos de residència ni és competent a l’hora d’atorgar-los. La seva obligació és 
reflectir en el registre del Padró el domicili i les circumstàncies de totes les persones que 
viuen en el seu terme municipal. I, de la mateixa manera, no ha de fer cap control, a través 
del Padró, sobre la legalitat i la il·legalitat de la residència en territori espanyol de cap dels 
seus veïns.”. I, més endavant, afirma: “En el Padró municipal hi ha d’haver les dades de 
l’alta de totes les persones que viuen en el municipi, siguin nacionals o estrangeres, i, en 
aquest barrer cas, tenguin o no tenguin regularitzada la seva situació en el Registre del 
Ministeri de l’Interior.” 
· Consideram, també, la gran sensibilització i la gran mobilització social que s’està produint 
a causa de l’entrada en vigor de la nova Llei d’estrangeria (LO 8/2000), la qual cosa es 
demostra amb els pronunciaments del conjunt d’organitzacions socials, polítiques i 
culturals, i amb les mesures de protesta que es donen en diferents ciutats i comunitats 
autònomes, especialment en la nostra. 
Per tot això, es presenta al Ple de l’Ajuntament d’Artà la següent 
PROPOSTA D’ACORD 
2. L’Ajuntament d’Artà i l’oficina encarregada del Padró municipal, d’acord amb les lleis i 
amb les disposicions vigents, han d’inscriure, en aquest registre, totes les persones 
estrangeres que viuen en el territori municipal, independentment de si la seva situació 
administrativa és legal o irregular. 
3. L’Ajuntament d’Artà es compromet, d’acord amb els seus recursos i les seves 
competències, a fer feina per aconseguir la integració econòmica, social, política, educativa 
i cultural, d’aquestes persones, especialment, en allò que fa referència a l’accés a 
l’habitatge, a la formació i als serveis socials. 
4. L’Ajuntament d’Artà ha d’impulsar, també, i d’acord amb les circumstàncies, les 
mesures següents: 
· Demanar a les associacions de veïns, a les entitats esportives, culturals i de tota mena, que 
incorporin els ciutadans d’origen estranger en les seves entitats, sigui quina sigui la seva 
condició respecte de la Llei d’estrangeria. 
· Donar suport a la decisió dels sindicats i d’altres organitzacions socials d’afiliar a les 
persones treballadores immigrants que ho demanin, per assistir-les jurídicament i 
laboralment i per assessorar-les sobre els serveis comunitaris, a la vegada que col·laborar 
amb aquestes entitats per evitar l’explotació il·legal i garantir el respecte dels seus drets 
laborals. 
· Vetllar, quan es convoquin reunions o manifestacions públiques en el nostre municipi, pel 
respecte a l’exercici d’aquests drets de tots els habitants d’Artà, sigui quin sigui el seu 
origen o la seva situación legal. 
· Enviar una carta amb aquesta Moció a totes les associacions de veïns, a totes les entitats 
esportives, culturals i de tota mena, a les ONG, als partits polítics i als sindicats del 
municipi, perquè en prenguin coneixement. 
· Trametre, també, aquesta carta a l’Administració autonòmica, a l’Administració de l’Estat 
i fer-la extensiva a la resta d’ajuntaments de la comarca de Llevant. 



5. A més, l’Ajuntament d’Artà es compromet a crear els mecanismes necessaris per 
protegir, en el nostre municipi, l’exercici, per part de les persones immigrants que hi viuen, 
dels drets que tenen com a persones, qualsevol que sigui la seva situació administrativa”. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que no està d’acord amb l’exposició de motius, 
que és més política que realista. Considera que tots haurien d’estar d’acord amb la Llei 
d’estrangeria, ja que és una de les més innovadores. Finalment, exposa que el seu grup 
votarà en contra. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, exposa que s’abstendrà perquè no ho té clar. Si 
proliferen els immigrants, no sap si podran acomplir el compromís qie s’assenyala en 
l’apartat 2. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que aquest acord de bones intencions s’ha de 
materialitzar amb consignació pressupostària. 
Després d’una breu deliberació, es vota aquesta proposta i, amb 9 vots a favor (UIA, PSOE 
i EU/EV), 2 vots en contra (PP) i 1 abstenció (UM), s’acorda: 
1. Aprovar la moció contra l’entrada en vigor de la nova Llei d’estrangeria, tal i com està 
redactada. 
4. Aprovació, si s’escau, de la bonificació de l’Ordenança reguladora de la taxa per 
recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, exposa la proposta referent a aquest punt de l’ordre del dia 
que, copiada literalment, diu: 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
1. La vigent ordenança fiscal de 2001, núm. 7, de la taxa per a la recollida, transferència, 
transport i tractament dels residus sòlids urbans, en l’art. 5è, d’exempcions i bonificacions, 
apartat 3, diu textualment: “gaudiran d’una bonificació de fins a un 25 % tots aquells 
comerços i establiments que s’incorporin a les mesures municipals a favor del reciclatge i la 
reducció de residus”. 
2. El mes de gener de 2001, l’Ajuntament signà un conveni amb Deixalles Llevant-Artà i, 
després d’un període de proves, s’ha valorat positivament per ambdues parts. 
3. Actualment, els comerços i els establiments que prenen part en aquesta activitat són 90 
entre Artà i la Colònia de Sant Pere. 
4.Aquesta bonificació és una mesura per incentivar el reciclatge i la reducció de residus. 
PROPOSTA 
L’Ajuntament d’Artà acorda aplicar la bonificació d’un 15% als comerços i establiments 
que participin en els programes de reducció, reutilització i reciclatge de fems, promogut per 
l’Ajuntament mitjançant el conveni amb Deixalles”. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, està d’acord amb la proposta; considera que s’ha 
d’incentivar el reciclatge. 
A la portaveu d’UM, Sra. Genovard, li pareix molt bé com a catàleg de bones intencions, 
perquè considera que la bonificació del 15 % proposada no motivarà el reciclatge; no 
obstant, donarà suport a la proposta. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que no hi ha cap barem i en la proposta no es 
diu res d’eliminar els vasos retornables. Manté la proposta que va presentar en el mes de 
novembre i deixa clar que està disposat a modificar els barems; no és una proposta tancada. 
Després d’una breu deliberació, es vota la proposta presentada pel portaveu d’EU/EV que, 
amb 1 vot a favor (EU/EV) i 11 vots en contra (UIA, PSOE, PP i UM), no s’aprova per 
manca de quòrum en la votació. 
A continuació, se sotmet a votació la proposta de l’Equip de Govern i, amb 11 vots a favor 
(UIA, PSOE, PP i UM) i 1 vot en contra (EU/EV), s’acorda: 
1. Aprovar la proposta sobre la bonificació referent a l’Ordenança reguladora de la taxa per 
recollida, transferència, transport i tractament dels residus sòlids urbans, tal i com està 
redactada. 



5. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal de la brigada, dels serveis 
educatius i de la Policia Local, corresponents als mesos d’octubre, novembre i 
desembre de 2000 i de gener de 2001 
El batle explica la relació de les gratificacions del personal de la Brigada municipal, del 
personal dels Serveis Educatius i de la Policia Local corresponents als mesos d’octubre, 
novembre i desembre de 2000 i de gener de 2001, per un total d’1.201.990 PTA. Es tracta 
de treballs extraordinaris que s’han fet amb motiu de les festes dels reis i de Sant Antoni i a 
les Cases de Betlem. 
Tots els portaveus municipals manifesten la seva conformitat. 
Els reunits acorden per unanimitat: 
1. Aprovar les gratificacions del personal de la Brigada municipal, del personal dels Serveis 
Educatius i del personal de la Policia Local, corresponents als mesos d’octubre, novembre i 
desembre de 2000 i gener de 2001, que s’apugen a la quantitat d’1.201.990 PTA. 
Acords 
1. Aprovar inicialment la modificació puntual 1/2001 de les Normes subsidiàries del terme 
municipal d’Artà, a excepció del que es refereix a l’apartat f del punt 2 de l’article 138. 
Suspendre l’atorgament de llicències al sòl rústic, durant el termini d’un any, en allò que 
s’oposi a la normativa aprovada inicialment. 
Exposar a informació pública la modificació aprovada inicialment, durant el termini d’un 
mes, comptador a partir de l’endemà de la publicació d’aquest acord en el BOIB. 
2. Adherir-se a la Lletra de Convit 2001. Pel reconeixement i l’ús de la llengua catalana, 
promoguda per la Universitat de les Illes Balears. 
Trametre aquest acord al Secretariat General, edifici sa Riera, c. de Miquel dels Sants 
Oliver, 2, 07071 Palma. 
3. Aprovar la moció contra l’entrada en vigor de la nova Llei d’estrangeria, tal i com està 
redactada. 
4. Aprovar la proposta de l’Equip de Govern sobre la bonificació referent a l’Ordenança 
reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i tractament de residus sòlids 
urbans, tal i com està redactada. 
5. Aprovar les gratificacions del personal de la Brigada municipal, del personal dels Serveis 
Educatius i del personal de la Policia Local, corresponents als mesos d’octubre, novembre i 
desembre de 2000 i de gener de 2001, que s’apugen a la quantitat d’1.201.990 PTA. 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau 
 
El batle 


